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GATU- OCH 
FASTIGHETSNÄMNDENS 
HANDIKAPPRÅD  

 
Protokoll nr  
 
7/2002 

 
  
  Tid:               Torsdagen den 10 oktober kl. 13.30-16.00. 
 
Plats:             Tekniska Nämndhuset, Fleminggatan 4. 

 
Justering:   

 
 
Lasse Gustafsson                            Åsa Jansson  

 
 
 
 

Närvarande. 
 

Ledamöter och ersättare. 
Lasse Gustafsson (ordförande),  Ken Gammelgård (DHR), Tommy 
Hagström (DHR),  Åsa Jansson (RBU),  Hjördis Stolt (ASTMA), 
Lennart Jonsson (SRF) och Gunnar Slätt (FHDBF).  
 
Förhindrade: Katarina Härdmark-Sandström (Hjärnkraft) och Dagny 
Mörk (SRF). 
 
Tjänstemän. 
Gatu- och fastighetskontoret: Lars Cedergrund, Ingegerd Forss, Pernilla 
Johnni, Lennart Nilsson, Stina Räftegård, Inger Sandberg (§ 5) och 
Zdenka Sramkova. - Stadsbyggnadskontoret:  Ulf Nyström-Stellan (§ 
10). Stadsmuseet:  Mari Ferring (§ 6). - Postens Lokal- och 
fastighetsförmedling: Anders Andersson (§ 10). 
 
 
 
§ 1  
Mötets öppnande 
Ordföranden hälsade välkommen. Det meddelades att Ingegerd Forss 
ersätts av Lennart Nilsson som sekreterare för rådet. 
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§ 2   
Fastställande av dagordning 
Rådet godkände förslag till dagordning. 
 
§ 3   
Justering av dagens protokoll 
Till att justera dagens protokoll utsågs ordföranden och Åsa Jansson. 
 
§ 4   
Föregående mötets protokoll 
Föregående mötets protokoll lades till handlingarna.  

 
§ 5  
Information om planer för Årstafältet 
Inger Sandberg omtalade bland annat följande: 
 
Området, som inramas av trafikleder,  innehåller planer för fotboll och 
rugby, golfbana mm. Göta landsväg, som är ett exempel på  
fornlämning,  går igenom området. En gammal stenbro har rustats upp. 
Det är ej ännu fastställt vad platsen ska användas till men det finns 
förslag om att det ska bli park med t ex utomhusteater men också förslag 
om både park och bostäder. Planer finns även för en stadslantgård med 
djur. Området beräknas bli klart 2006 och medel är avsatt för åtgärder. 
 
Rådet framhöll betydelsen av att programmet ”Stockholm - en stad för 
alla följs och underströk att: 
 -   det blir bra möjligheter för angöring och parkering  
- det blir en tillgänglig väg till och från tvärbanan mm 
- gångytor förses med hårdgjord yta 
- orienterbarheten för synskadade personer blir tillfredsställande 
- bänkar/sittplatser tillkommer i tillräckligt antal och att de är rätt 

utformade 
- det finns tillgång till tillgängliga toaletter. 
 
§ 6   
Ramper till kulturbyggnader 
Samtal fördes om tillgänglighetsåtgärder i kulturhistorisk värdefull 
miljö. Utgångspunkten var att en ramp nyligen byggts till en entré vid ett 
café under Västerbron och att den rampen inte ansetts vara vacker. Mari 
Ferring och rådet var överens om att tillgänglighetsåtgärder ska vara 
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estetiskt tilltalande och att t ex ramper ska integreras i miljön på ett 
naturligt sätt. Det ansågs också vara viktigt att ett nära samarbete sker 
mellan Stadsmuseet och Gatu- och fastighetskontoret så att de bästa 
lösningarna kan åstadkommas. Angeläget är även att arkitekter med bra 
kunskap på området anlitas. 

 
§ 7   
Ärende för kännedom från SBN:s handikappråd 
Förslag till detaljplan för kv Pelaren mm inom stadsdelen Johanneshov i 
Stockholm, S-Dp 2001-00268-54.  
 
Rådet beslöt att ställa sig bakom SBN:s handikappråds synpunkter. 
Bland annat har detta råd framfört följande:  
 
- Handikapparkering ska finnas enligt stadens utemiljöprogram. 
- En ramp på 50 m skapar inte tillgänglighet och står inte i 

överensstämmelse med kraven i stadens utemiljöprogram. Rådet 
anser att gångvägen måste kompletteras med en hiss, vilket ska 
regleras i detaljplanen. 

- Transformatorn ska, då den byggs ut, avskärmas så att magnetfältet 
uppgår till högst 0,2 mikrotesla. 

 
§ 8   
Skrivelse till Stadsbyggnadskontoret med anledning av Detaljplan 
för kv Kojan mm vid Hornsbergs Strand på Kungsholmen 
Det meddelades att ordföranden och Lennart Jonsson avsänt skrivelse 
till stadsbyggnadskontoret om behovet av bredare trottoarer i området. 
Om inte detta ordnas kommer inte förhållandet för personer med 
funktionshinder att bli tillfredsställande.   
 
Rådet godkände anmälan.  
 
§ 9  
Nämndärenden    
1.  Detaljplan för kv Kojan mm vid Hornsbergs Strand på Kungsholmen.  
Se § 8. 
 
2. Handikapparkeringsplatser vid Konserthuset. Skrivelse av Inge-Britt 
Lundin (fp).  
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Det uppgavs att kontoret anser att det för dagen inte går  att parkera vid 
Konserthuset men att det finns 3 platser på Olofsgatan och att 
förbindelsevägen kan anpassas. 
 
Rådet godkände detta förslag med reservationen att: 
- frågan tas upp vid framtida lösningar vid Hötorget 
- Stockholms Stads Parkerings AB ser över möjligheterna att ordna 

hissförbindelse från garage som ligger intill Hötorget. 
 
§ 10 
Rapporter 
1. Tillgänglighetsprojektet. 
Bordlades. 
 
2. Presentation av tillgänglighetskonsult som praktiserar på 

tillgänglighetsprojektet.  
Bordlades. 
 
3. Hastighetsdämpning för cyklister – examensarbete. 
Bordlades. 
 
4. Postens decentralisering. 
Ulf Nyström-Stellan redogjorde för hur Entré Stockholm inventerar  
lokaler. De insamlar uppgifter om angöring- och parkering, lutningar på 
trottoarer, förekomsten av trappor, vilken bredd dörrarna har, hur det går 
att ta sig fram till en kassa, lägsta höjd på disk mm. Uppgifterna läggs 
sedan in på ett dataregister för spridning.  
 
Anders Andersson omtalade att posten fått listor över lokaler som inte är 
tillgängliga. Det största problemet är höjdskillnader/trappor vid 
entréerna. De har anlitat en arkitekt för att hitta lösningar på problemen. 
Eventuellt kan höjning av trottoaren bidra till att göra entréerna 
tillgängliga. Posten har kontaktat Upplåtelsebyrån på GFK om detta.  
 
Det framfördes att det är olika problem som måste lösas. Det är  t ex 
viktigt att synskadade personer kan  orientera sig i lokalen och att 
personer med astma/allergi kan ta sig förbi blommor mm. 
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Rådet utsåg Ken Gammelgård, Tommy Hagström och Lennart Jonsson 
att stå till förfogande vid samtal med GFK och Posten om lösningar.  
Ordföranden ansåg det vara viktigt att informera om Entré Stockholms 
verksamhet och att uppgifter om tillgängliga postlokaler införes i 
databasen när anpassning skett. Ordföranden hoppades på ett bra 
samarbete mellan Posten och Entré Stockholm.  
 
§ 11 
Beredningsgrupp till området Hjorthagen-Värtahamnen-
Frihamnen-Loudden.  
Bordlades. 
 
 
 
(Nästa sammanträde hålls torsdagen den 7 november kl. 13.30). 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare 
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